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REVISTA PRESEI 

 

 

 Protest în plină pandemie! O mie de angajați amenință Guvernul că vor ieși 

în stradă. Salarii neplătite de două luni 

O mie de angajați ai DGASPC Giurgiu amenință că vor ieși în stradă după ce timp 

de două luni nu și-au primit salariile, anunță Antena3. Autoritățile care pot rezolva 

situația își pasează reciproc responsabilitatea finanțării instituției, lucru de 

nepermis, acuză DGASPC Giurgiu. 

În cazul neadoptării în regim de urgență a unui act normativ care să rezolve situația 

de la DGASPC Giurgiu, salariații sunt hotărâți să organizeze acțiuni de protest în 

fața Guvernului și Consiliului Județean Giurgiu. 

Sindicaliștii au anunțat, de asemenea, și calendarul acțiunilor de protest: 

Marți, 16 iunie 2020, pichetare în incinta DGASPC Giurgiu. 

Joi, 18 iunie 2020, pichetare a Ministerului Finanțelor Publice. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Peste 100 de salariati ai Termocentralei Mintia, din Hunedoara, protesteaza 

in fata unitatii 

Peste 100 de salariati de la Termocentrala Mintia, parte a Complexului Energetic 

Hunedoara (CEH), au declansat, luni dimineata, un protest spontan in curtea 

unitatii, solicitand plata tichetelor de masa, a ajutorului de incalzire si a 

transportului la locul de munca, drepturi pe care afirma ca nu le-au primit din luna 

martie. 
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Potrivit presedintelui Sindicatului "Solidaritatea Hunedoara", Cristian Istoc, 

protestatarii mai sunt nemultumiti din cauza lipsei stocurilor de carbune si de 

perspectiva CEH, motiv pentru au solicitat prezenta prefectului judetului 

Hunedoara, Vasilica Poteca, si a directorului general Samuel Dioane. 

 

"Drepturile banesti sunt restante de trei luni si cumuleaza circa 2.000 de lei pentru 

fiecare salariat. Nu avem stocuri de carbune si sustinem ca acestea trebuie 

acoperite de la rezerva de stat", a declarat, pentru AGERPRES, liderul sindical. 

 

Sindicatul mai sustine divizarea CEH in doua entitati distincte, dintre care una sa 

fie Termocentrala Mintia, iar a doua sa fie formata din Termocentrala Paroseni si 

minele viabile de carbune din Valea Jiului: Lupeni, Livezeni, Lonea si Vulcan. 

 

Termocentrala Mintia a fost oprita, vineri, din cauza ca nu a mai avut carbune. 

Activitatea de repornire a instalatiilor a fost reluata in noaptea de duminica spre 

luni, dupa ce stocul de carbune a fost completat, in ultimele trei zile, la aproximativ 

2.500 de tone, ceea ce ar putea asigura functionarea pentru doua zile, a explicat 

liderul sindical. 

 

Din cauza ca Termocentrala Mintia nu a functionat, municipiul Deva a ramas fara 

apa calda, apreciindu-se ca situatia va reveni la normal in cursul zilei de marti. 

 

Termocentrala Mintia face parte din Complexul Energetic Hunedoara, companie in 

insolventa. In cadrul termocentralei lucreaza circa 700 de angajati. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Guvernul urmează să aprobe prelungirea stării de alertă 

Guvernul urmează să aprobe în şedinţa de marţi prelungirea stării de alertă, au 

precizat surse guvernamentale pentru AGERPRES. 

 

Anterior deciziei, va avea loc o şedinţă a Comitetului Naţional pentru Situaţii de 

Urgenţă, potrivit programului premierului anunţat de Biroul de presă al 

Guvernului. 
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Premierul Ludovic Orban a declarat referitor la acest subiect, duminică, într-un 

interviu la B1 Tv, că decizia de prelungire a stării de alertă nu este "o decizie 

politică", ci una fundamentată în baza unor evaluări. 

 

"Decizia de prelungire a stării de alertă, repet, nu este o decizie politică, este o 

decizie care este fundamentată de evaluări, de analize care sunt făcute de 

specialişti, de epidemiologi şi care consideră indispensabilă prelungirea pentru 30 

de zile a stării de alertă, pentru că starea de alertă îţi dă toate acele instrumente de 

care ai nevoie ca să poţi să aplici regulile", a afirmat Orban. 

 

Întrebat ce se întâmplă dacă PSD, majoritar în Parlament, votează împotriva 

prelungirii stării de alertă, şeful Executivului a spus: "Înseamnă că nu va mai fi 

stare de alertă". 

 

Totodată, el a precizat că rămâne restricţionat "în general cam tot ce se desfăşoară 

în spaţii închise şi presupune prezenţa unui număr mare de persoane şi o durată de 

timp mare petrecută". În această categorie sunt incluse slujbele religioase în 

interior, spectacolele în spaţii închise şi locurile din interiorul restaurantelor. 

 

Proiectul de act normativ privind prelungirea stării de alertă nu figurează pe 

ordinea de zi a şedinţei de guvern afişată pe site-ul SGG. 

 

Pe agenda reuniunii guvernamentale, anunţată de Executiv, se află, între altele, un 

memorandum privind aprobarea semnării Acordului între Guvernul României şi 

Guvernul Republicii Serbia privind cooperarea în domeniile educaţiei, ştiinţei, 

culturii, mass-media, tineretului şi sportului. 

 

Totodată, Executivul urmează să adopte şi un proiect de lege pentru modificarea şi 

completarea Legii 212/2015 privind modalitatea de gestionare a vehiculelor şi a 

vehiculelor scoase din uz care vizează punerea în acord a cadrului naţional cu 

Directivele europene în materie.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Parlamentul a votat prelungirea mandatelor aleșilor locali/ PSD a impus ca 

data alegerilor să fie decisă de Parlament 

Camera Deputaților a adoptat, luni, proiectul de lege care prevede prelungirea 

mandatelor aleșilor locali până la data de 1 noiembrie. Cu 204 voturi ”pentru”, trei 

”împotrivă” și 66 de abțineri proiectul a trecut de Parlament și merge la 

promulgare la președintele Klaus Iohannis. Liberalii au încercat să amendeze 

proiectul de lege însă, fără rezultat. 

În dezbaterea comisiilor, liberalii au depus un amendament potrivit căruia data 

alegerilor să fie decisă prin Hotărâre de Guvern, însă a fost respins. 

Proiectul de lege prevede ca data alegerilor locale din acest an se stabileşte prin 

lege organică cu cel puțin 60 de zile înaintea votării. 

Marcel Ciolacu (PSD), Florin Roman (PNL), Alfred Simonis (PSD) și Călin 

Popescu Tăriceanu (ALDE) au inițiat săptămâna trecută proiectul de lege care 

prevede ca mandatele în curs ale primarilor, primarului general al municipiului 

Bucureşti, preşedinţilor de consilii judeţene, consiliilor locale, Consiliului General 

al Municipiului Bucureşti şi consiliilor judeţene să se prelungescă până la data de 

01 noiembrie 2020. 

De asemenea, se menționează că la alegerile pentru autorităţile administraţiei 

publice locale din anul 2020 listele de susţinători vor putea fi semnate şi depuse şi 

electronic. 

Pe 3 iunie CCR a decis că legea inițiată de PSD privind prelungirea mandatelor 

aleșilor locali este neconstituțională, deoarece „consacră un paralelism legislativ 

nepermis”. De asemenea, Curtea Constituţională a hotărât, la aceeași dată, cu 

majoritate de voturi, că și ordonanţa de urgenţă prin care au fost prelungite 

mandatele aleşilor locali este neconstituţională. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Datoria externă totală a României a crescut cu 680 de milioane de euro, în 

primele patru luni ale anului. Deficitul de cont curent a fost de 1,78 miliarde 

de euro, mai mic cu 475 de milioane de euro față de anul trecut. 

 

În structură, datoria externă a României se prezintă astfel: 

 datoria externă pe termen lung a însumat 73,3 miliarde de euro la 30 aprilie 

2020 (68,8% din totalul datoriei externe), în scădere cu 0,5% față de 31 

decembrie 2019; 

 datoria externă pe termen scurt a înregistrat la 30 aprilie 2020 nivelul de 

33,3 miliarde de euro (31,2% din totalul datoriei externe), în creștere cu 

3,3% față de 31 decembrie 2019. 

Rata serviciului datoriei pe termen lung a scăzut cu 1% până la 17,6%, comparativ 

cu nivelul atins la final de 2019. Gradul de acoperire a datoriei pe termen scurt, 

calculată la valoarea reziduală cu rezerve valutare BNR, a fost de 72,1%, și el în 

scădere cu 1,7%, față de finalul anului, informează Banca Națională. 

Deficitul de cont curent în primele patru luni ale anului a fost de 1,78 miliarde de 

euro, comparativ cu 2,25 miliarde în perioada similară a anului trecut. Este cu 21% 

mai mic față de perioadă similară din 2019. Spre comparație, în primele trei luni 

ale anului, deficitul de cont curent era cu 22% mai mult față de aceeași perioadă a 

anului anterior. 

https://cursdeguvernare.ro/crestere-cu-22-a-deficitului-de-cont-curent-in-t1-investitiile-straine-au-avut-valoare-negativa.html?source=biziday
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Balanța bunurilor a consemnat un deficit mai mare cu 880 de milioane de euro, în 

vreme ce balanța serviciilor, a veniturilor primare și a veniturilor secundare au 

înregistrat excedente mai mari cu 465 de milioane de euro, 427 milioane de euro, 

respectiv 464 de milioane de euro. 

Investițiile străine directe în România în primele patru luni ale anului au 

însumat valoarea negativă de 454 de milioane de euro, față de valoarea pozitivă de 

2,16 miliarde de euro în primele patru luni din 2019, după ce acționarii au retras 

din împrumuturile acordate subsidiarelor. Totuși, situația reprezintă o ameliorare 

față de luna martie când investițiile străine directe erau în scădere cu peste 70%. 

(Sursa: biziday.ro) 

Predoiu declanseaza mica reforma a Ministerului Justitiei: Numarul 

secretarilor de stat creste la 5, poate sesiza Inspectia Judiciara si 

reorganizeaza Corpul de Control 

Numarul secretarilor de stat din Ministerul Justitiei a crescut de la 4 la 5, potrivit 

unei hotarari de guvern adoptata pe 11 iunie, prin care a fost modificata si 

completata Hotararea Guvernului nr. 652/2009 privind organizarea si functionarea 

Ministerului Justitiei. 

 

"Hotararea (HG 466/11 iunie 2020- n.red.) consolideaza Ministerul pe trei planuri: 

1) elaborare legislativa, 2) comunicare 3) management.", a declarat Ministrul 

Justitiei, Catalin Predoiu, potrivit unui comunicat al MJ. 

https://ziare.com/predoiu/
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Printre modificarile adoptate se numara faptul ca prin ordin de ministru, se vor 

numi consilieri onorifici din randul unor personalitati cu larga recunoastere, 

ministrul va putea sesiza Inspectia Judiciara pentru a se stabili daca exista indiciile 

savarsirii unei abateri disciplinare de catre procurori si este reorganizat Corpul de 

control al ministrului la nivel de directie. 

 

Una din modificarile esentiale, creste numarul secretarilor de stat de la 4, la 5. 

"Ministrul este ajutat in activitatea de conducere si reprezentare a Ministerului de 5 

secretari de stat, de secretarul general si de un secretar general adjunct," se arata la 

articolul 16, potrivit Portalului Legislativ. 

 

In actul adoptat de Guvern, Predoiu subliniaza o alta idee preluata de la fostul 

ministru al Justitiei, Tudorel Toader, dreptul de a sesiza Inspectia Judiciara pentru 

a se stabili daca exista indiciile savarsirii unei abateri disciplinare de catre 

procurori. 

 

"Ministrul poate sesiza Inspectia Judiciara pentru a se stabili daca exista indiciile 

savarsirii unei abateri disciplinare de catre procurori," se arata la articolul 14, 

potrivit Portalului Legislativ. 

 

Vechea prevedere a articolul era: "Ministrul Justitiei exercita atributiile prevazute 

de lege in calitate de titular al actiunii disciplinare in materia raspunderii 

disciplinare a judecatorilor si procurorilor, potrivit unei proceduri interne stabilite 

prin Regulamentul de organizare si functionare a Ministerului Justitiei." 

 

Modificarea a fost facuta dupa ce Tudorel Toader prin OUG 92/2019 a stabilit ca 

"Ministrul justitiei poate sesiza Inspectia Judiciara pentru a se stabili daca exista 

indiciile savarsirii unei abateri disciplinare de catre procurori. Cercetarea 

disciplinara se efectueaza de Inspectia Judiciara, prevederile prezentei sectiuni 

fiind aplicabile in mod corespunzator." 

 

 

 

http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocument/226781
https://ziare.com/tudorel-toader/
https://ziare.com/stiri/interne/
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Principalele reglementari 

 

Principalele reglementari cu privire la modificarea si completarea Hotararii 

Guvernului nr. 652/2009 privind organizarea si functionarea Ministerului Justitiei 

vizeaza urmatoarele domenii, arata un comunicat al Ministerului Justitiei. 

 

1. Se vor constitui comisii de elaborare a proiectelor de coduri si de alte acte 

normative ce intereseaza domeniul justitiei, de documentare si/sau elaborare a 

studiilor de fundamentare a acestora si a strategiilor in domeniul justitiei. In cadrul 

acestor comisii, vor putea fi folositi, in conditiile legii, si colaboratori externi - 

cadre didactice din invatamantul superior juridic, cercetatori stiintifici, judecatori, 

procurori, membri ai profesiilor juridice reglementate sau alti specialisti. Procedura 

de selectie, modul de organizare si functionare a comisiilor vor fi stabilite prin 

ordin al Ministrului Justitiei. 

 

2. Prin ordin de ministru, se vor numi consilieri onorifici din randul unor 

personalitati cu larga recunoastere. Astfel, se are in vedere necesitatea cooptarii 

acestora in proiectele majore ale institutiei, de larg interes pentru mediul juridic si 

mediul de afaceri. 

 

3. Ministrul va putea sesiza Inspectia Judiciara pentru a se stabili daca exista 

indiciile savarsirii unei abateri disciplinare de catre procurori. 

 

4. Doua directii din cadrul Ministerului Justitiei, Directia Financiar Contabila si 

Directia Investitii, nu vor mai functiona ca structuri distincte, infiintandu-se 

Directia Economica, prin preluarea atributiilor, a activitatii, a posturilor si a 

personalului din cadrul celor doua directii mai sus-mentionate. Directia Economica 

va conduce la realizarea unei structuri flexibile si adaptata cerintelor actuale cu o 

viziune clara in domeniul economic. 

 

5. Biroul de statistica judiciara va trece ca si compartiment in cadrul Directiei 

resurse umane, in scopul atingerii, in mod eficient, a obiectivului indeplinirii 

atributiilor ambelor compartimente in conditii optime si intr-o unica viziune. 
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6. Se va infiinta Compartimentul pentru Comunicare in cadrul Ministerului 

Justitiei, avand ca atributii principale: 

a) crearea si evaluarea imaginii publice a politicii din domeniul justitiei si 

elaborarea recomandarilor in consecinta; 

b) elaborarea strategiilor de comunicare; 

c) organizarea activitatilor publice ale Ministrului Justitiei si ale altor reprezentanti 

ai ministerului; 

d) organizarea conferintelor de presa ale ministerului. 

 

7. Se va reorganiza Corpul de control al ministrului la nivel de directie. Subliniem 

ca acest compartiment este o structura de autoritate, care beneficiaza de 

independenta operationala, subordonata direct Ministrului Justitiei. 

 

8. Secretarul general va coordona si Programul national de consolidare a 

infrastructurii instantelor de judecata aflate in municipiile resedinta de judet si 

Programul Cartierul pentru Justitie- complex urbanistic destinat sediilor unor 

institutii apartinand sistemului judiciar. 

 

Predoiu: Scopul este sa avem un minister prolific 

 

Predoiu a precizat ca a pregatit Ministerul pentru provocarile care vor urma, in 

special in privinta efortului de elaborare a legislatiei pentru justitie, dar nu numai. 

 

"Scopul este sa avem un minister prolific la nivel de elaborare legislativa, care 

comunica bine si este manageriat corect. Pentru aceasta, se impunea modificarea 

actului normativ care il organizeaza. Expertiza ministerului in materie de elaborare 

este de inalt nivel, dar pentru perioadele de supra-sarcina pot fi utile grupurile de 

lucru, incluzand specialisti din mediul academic si profesiile juridice, daca vom 

gasi deschidere in aceste sfere profesionale. 

 

Resimt nevoia unei mai bune comunicari din partea ministerului, multiplele sarcini 

rezolvate de minister fiind in buna masura necunoscute publicului. Exista si 

fenomenul invers, atributii si responsabilitati care nu apartin ministerului sunt 

atribuite acestuia, in absenta unei bune informari pe care trebuie sa o facem. 

 

https://ziare.com/stiri/justitie/
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In fine, exista si un alt fenomen, de multe ori trebuie sa raspundem unor false 

informatii in legatura cu activitatea ministerului. Toate acestea reclama un efort 

mai mare de comunicare. 

 

In sfarsit, multitudinea sarcinilor de sustinere a proiectelor in Parlament, precum si 

imprejurarea ca in coordonarea ministerului se afla trei institutii mari si importante, 

ANC, ONRC si ANP, impunea o consolidare si pe partea manageriala, pentru a 

asigura un management prin obiective, descentralizare si responsabilizare, adica 

principiile managementului modern. 

 

Epoca managerilor de institutii administrative sau economice atotstiutori, care 

concentreaza excesiv informatia si puterea administrativa in mainile lor este 

revoluta de multa vreme in organizarile democratice. Eficienta este data de lucrul 

in echipa, cu asumari sinergice de responsabilitati." 

(Sursa: ziare.com) 

 

 OFICIAL - Ministrul Ion Ştefan a semnat ordinul prin care anulează 

reorganizarea Ministerului Dezvoltării 

Ministrul Lucrărilor Publice, Dezvoltării şi Administraţiei, Ion Ştefan, îşi 

recunoaşte înfrângerea în tentativa sa de a reorganiza ministrul, demers ce ar fi dus 

la concedierea a sute de oameni. Ministrul a semnat luni, 15 iunie, Ordinul privind 

încetarea procesului de reorganizare. 

Ordinul poate fi citit AICI! (.pdf) 

Publicaţia Libertatea nota săptămâna trecută că s-au anulat concursurile pentru 

ocuparea posturilor şi preavizele pe care angajaţii le-au primit. 

În Parlament, planurile de reorganizare a Ministerului s-au lovit de opoziţia PSD, 

care a respins proiectul iniţiat de Ion Ştefan, în care se propunea, printre altele şi 

desfiinţarea Institutului Naţional de Administraţie (INA), de unde se tăiau câteva 

sute de posturi.  

 

https://media.stiripesurse.ro/other/202006/media-159224338834653400.pdf
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Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat legea care păstra INA în structura 

ministerului Dezvoltării, astfel că intenţia ministrului de a elimina această structură 

a eşuat. În paralel, angajaţii din Minister au atacat în justiţie planul de reorganizare, 

luni urmând să aibă loc primul termen în procesul intentat de aceştia conducerii. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Senat: Proiectul prin care se acordă unor cabinete/farmacii 5.000 lei lunar 

pentru protecţie, în plen 

Senatul se reuneşte, marţi, în plen, pe ordinea de zi fiind inclus, pentru dezbatere şi 

vot, în calitate de primă cameră sesizată, proiectul prin care se acordă cabinetelor 

medicale şi farmaciilor aflate în contract cu casele de asigurări de sănătate 5.000 lei 

lunar, de la bugetul de stat, pentru materiale de protecţie. 

 

"Furnizorii de servicii farmaceutice şi medicale de specialitate în regim 

ambulatoriu, aflaţi în contract cu casele de asigurări de sănătate, vor beneficia 

lunar de suma de 5.000 de lei/tură de activitate pentru asigurarea materialelor de 

protecţie necesare furnizorilor şi asiguraţilor. De sumele menţionate beneficiază 

cabinetele de medicină de familie indiferent de forma de organizare, farmaciile 

comunitare, cabinetele de specialitate, laboratoarele de analize medicale, furnizorii 

de servicii de imagistică medicală. Sumele sunt asigurate prin transferuri de la 

bugetul de stat către Fondul Naţional Unic de Asigurări Sociale de Sănătate", 

stipulează propunerea legislativă, iniţiată de un grup de parlamentari PSD. 

 

Propunerea legislativă a primit un raport de admitere din partea Comisiei de 

sănătate din Senat, prin amendamentul adoptat în comisie cabinetele stomatologice 

fiind incluse printre furnizorii de servicii farmaceutice şi medicale care beneficiază 

de acest ajutor. 
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Pe ordinea de zi a plenului de marţi sunt incluse şi propunerea legislativă privind 

acordarea tichetelor de masă salariaţilor aflaţi în şomaj tehnic ca urmare a 

decretării stării de urgenţă şi proiectul de lege pentru modificarea Legii 374/2013 

privind utilizarea sistemelor destinate blocării şi întreruperii radiocomunicaţiilor în 

perimetrele unităţilor din subordinea Administraţiei Naţionale a Penitenciarelor. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ordinul privind redeschiderea creşelor, grădiniţelor şi a after-school-urilor, 

publicat în Monitorul Oficial 

Ordinul comun al ministerelor Educaţiei, Sănătăţii şi Muncii privind redeschiderea 

creşelor, grădiniţelor şi a after-school-urilor a fost publicat, luni, în Monitorul 

Oficial. 

 

Părinţii care doresc să beneficieze de serviciile acestora în perioada vacanţei de 

vară pot depune cereri la unităţile de învăţământ preşcolar pe care le-au frecventat 

copiii. 

 

Unitatea de învăţământ va asigura adoptarea măsurilor necesare în vederea 

pregătirii deschiderii, conform prevederilor ordinului comun. 

 

Materialul necesar pentru fiecare activitate va fi asigurat individual. Jucăriile care 

nu pot fi spălate vor fi eliminate din sala de grupă, precum şi celelalte accesorii 

neesenţiale. 

 

Activităţile în aer liber vor reprezenta o proporţie cât mai mare din program. În 

acelaşi timp, afară, pot fi mai multe grupe, cu respectarea condiţiilor privind 

evitarea contactului strâns între copii şi a jocurilor care presupun apropierea la mai 

puţin de doi metri. 

 

La intrarea în grădiniţă, creşă, after-school o persoană desemnată va asigura 

fluidizarea sosirilor şi fluxului de persoane în vederea evitării aglomerărilor. 
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Accesul în holul de primire trebuie limitat, iar triajul epidemiologic al copiilor se 

efectuează zilnic de către cadrul medical al unităţii/persoana desemnată. 

 

Triajul epidemiologic constă în măsurarea temperaturii cu termometrul non-

contact; temperatura înregistrată nu trebuie să depăşească 37,3 grade Celsius; în 

cazul în care temperatura înregistrată depăşeşte 37,3 grade Celsius se recomandă 

repetarea măsurării după o perioadă de 2-5 minute de repaus; dacă se constată 

menţinerea unei temperaturi peste 37,3 grade Celsius sau/şi prezenţa de simptome 

respiratorii şi/sau alte semne/simptome de boli infecto-contagioase acute, copiii nu 

sunt primiţi la program (aceştia sunt lăsaţi în grija părinţilor cu recomandarea unui 

consult medical de specialitate). 

 

Copiii vor fi învăţaţi şi ajutaţi să se spele pe mâini cu apă şi săpun minimum 20 de 

secunde. 

 

"Serviciile de curăţenie se vor realiza înainte de începerea activităţii şi după 

somnul copiilor, la sfârşitul programului. Curăţenia generală se va face prin spălare 

cu apă şi detergent, urmată de clătire repetată cu apă potabilă. Pentru curăţarea 

obiectelor destinate utilizării directe de către copii vor fi folosiţi agenţi de curăţare 

nedăunători, dezinfectanţi, biocide avizate. Toate suprafeţele trebuie curăţate - 

inclusiv jucării, tobogane, ţarcuri, mânere, balustrade, butoane şi accesorii la 

instalaţii sanitare, toalete, clanţe, pervazul ferestrei, precum şi mesele şi scaunele 

din sala de grupă. Suprafeţele care sunt atinse de copii vor fi atent curăţate, 

frecvent, prin ştergerea cu apă şi detergent", prevede ordinul. 

 

Este interzisă folosirea echipamentelor pentru recircularea aerului. 

 

Normele de igienă se vor respecta şi în timpul servirii mesei, se va renunţa la 

servirea mesei în spaţiul special amenajat pentru a evita aglomerarea şi 

interacţiunile între copii. 

 

"Se recomandă reducerea numărului de copii în grupă, astfel încât să fie asigurată o 

suprafaţă de minim 4,5 mp/copil.  



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 16 iunie 2020 14 

 

Distanţarea fizică se va asigura în toate încăperile din unitate (dormitoare şi în 

sălile de mese prin plasarea paturilor, şezlongurilor, respectiv a măsuţelor) la cel 

puţin 2 metri distanţă între ele", mai stipulează ordinul. 

 

Totodată, izolatorul se va organiza pentru izolarea copilului cu febra peste 37,3 

grade Celsius şi/sau altă simptomatologie de boală infecto-contagioasă acută 

dezvoltată în timpul şederii în unitate şi nu va comunica cu restul spaţiilor definite; 

va fi deservit de o persoană adultă numită anume şi instruită pentru supraveghere. 

 

Personalul care a venit în contact cu o persoană confirmată cu SARS-CoV-2 nu se 

va prezenta la serviciu, iar angajaţii care prezintă simptome respiratorii, febră şi 

oricare alte semne/simptome de boli infecto-contagioase acute în timp ce sunt la 

serviciu vor merge acasă cât mai curând posibil şi se vor adresa medicului de 

familie. 

 

Masca facială va fi utilizată exclusiv la creşă, grădiniţă, after-school de către tot 

personalul angajat şi trebuie schimbată o dată la 4 ore şi ori de câte ori s-a umezit 

sau s-a deteriorat. 

 

Mănuşile de unică folosinţă sunt obligatorii la schimbarea scutecelor şi în timpul 

efectuării curăţeniei. 

 

"Copiii cu boli infecto-contagioase acute nu vor fi aduşi la grădiniţă, creşă, after-

school. Temperatura copilului se va măsura de către părinţi înainte de a pleca la 

creşă, grădiniţă, after-school. Dacă are simptome respiratorii sau febră (37,3 grade 

C sau mai mare), copilul nu merge la creşă, grădiniţă, after-school", mai prevede 

ordinul.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Florin Cîțu stabilește un nou record, anunță BNR: A împrumutat încă 2,1 

MILIARDE de lei, la cele mai mari dobânzi din UE 

Ministerul Finanţelor Publice (MFP) a împrumutat, luni, 2,109 miliarde de lei de la 

bănci, prin două emisiuni de obligaţiuni de stat, potrivit datelor transmise de Banca 

Naţională a României (BNR). 

Astfel, Finanţele au atras 1,255 miliarde de lei printr-o emisiune de obligaţiuni cu 

maturitate la 61 de luni, la un randament mediu de 3,71%, şi 854 milioane de lei 

printr-o emisiune de obligaţiuni cu maturitate la 26 de luni, la un randament de 

3,40%. 

Marţi sunt programate două licitaţii suplimentare prin care statul vrea să atragă 

câte 75 de milioane de lei la randamentele stabilite luni. 

Ministerul Finanţelor Publice (MFP) a planificat, în luna iunie 2020, împrumuturi 

de la băncile comerciale de 4,5 miliarde de lei, din care 1,1 miliarde de lei prin 

două emisiuni de certificate de trezorerie cu discount şi 3,4 miliarde de lei prin 

şapte emisiuni de obligaţiuni de stat, la care se poate adăuga suma de 510 milioane 

de lei prin sesiuni suplimentare de oferte necompetitive, aferente licitaţiilor de 

obligaţiuni. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Virgil Popescu, despre furnizorii de gaze care nu vor să reducă prețurile: Nu 

e un comportament corect în piață, când cumperi mai ieftin e normal să vinzi 

mai ieftin 

Ministrul economiei Virgil Popescu a criticat din nou furnizorii de gaze care nu vor 

să reducă prețurile începând cu 1 iulie când va fi liberalizată piața. Aceasta în 

condițiile în care prețul gazului la producător a scăzut foarte mult. Ministrul a spus 

că în cazul în care acest comportament continuă, statul va interveni pe baza Legii 

Concurenței. 
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"Anumiți furnizori care nu doresc să scadă prețul la gaze, doresc să mențină oferta. 

Aceeași ofertă, la același preț. Dar după mine, nu e un comportament corect în 

piață. Dacă cumperi mai ieftin e normal să vinzi mai ieftin. Și de aceea avem legea 

concurenței: în cazul în care vedem că acest comportament continuă, să intervenim 

și pe baza Legii concurenței să îi obligăm pe acei furnizori, până ce piața se așază 

timp de șase luni de zile, să își modifice ofertele în așa fel încât să intre și alți 

competitori pe piață", a declarat ministrul luni, în Parlament, la Ora Guvernului. 

Ministrul a mai spus că sunt câțiva furnizori care oferă un preț mai mic, însă există 

o problemă administrativă care nu-i lasă să vândă oriunde. "Și sunt deja 

competitori pe piață care oferă mai un preț mai mic, dar tot această Lege a energiei 

electrice nu îi lasă, de exemplu pentru cei de la compania Oltenia să vândă în Iași, 

pentru că administrativ au o blocare - și trebuie rezolvat și acest lucru – că trebuie 

să aibă sedii acolo unde doresc să vândă. Ori asta nu e normal. Ne vom asigura că 

piață dacă piața este liberă, să fie liberă și funcțională", a precizat ministrul. 

 

Virgil Popescu a mai spus că nu există un moment mai prielnic decât acum de 

liberalizare, când prețul pe piețele europene și regionale este scăzut. "Și ea nu vine 

singură, liberalizare vine cu un pachet de gas realease prin care producătorii sunt 

obligați să vândă la un preț de pornire pentru licitație la prețul pieței de la Viena 

care este foarte jos. Desigur am văzut reacții ale furnizorilor sau non reacții ale 

furnizorilor", a mai spus Popescu. 

 

Nu este pentru prima oară când ministrul economiei îi critică pe furnizorii de 

gaze. A afirmat recent că este o golănie ce fac furnizorii. Spune că a discutat cu 

Consiliul Concurenței pentru a găsi o modalitate de intervenție pentru a limita 

adaosurile. Guvernul ar putea aproba o ordonanță de urgență în acest sens. 

"Mi se pare o golănie, ca să-i spun tot aşa, pentru că nu poţi să vii în acest program 

de Gas Programme Release în care tu (furnizorii de gaze, n.r.) nu cumperi gazul la 

25 (de lei/MWh, n.r.), dar îl cumperi la 28, la 30 de lei, deci cu mult sub preţul cu 

care îl cumpărai, şi tu menţii preţul către clientul casnic sau către clientul industrial 

care îţi este captiv la acelaşi preţ", a declarat joi Virgil Popescu. 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-energie-24023610-virgil-popescu-este-golanie-fac-furnizorii-gaze-mentinerea-preturilor.htm
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Reamintim că începând cu 1 iulie 2020, prețurile pentru furnizarea gazelor naturale 

la clienții casnici nu vor mai fi reglementate de către Autoritatea Naţională de 

Reglementare în Domeniul Energiei (ANRE), acestea urmând a se forma liber pe 

piaţă, în funcţie de cerere şi ofertă. Noul contract de furnizare poate fi încheiat cu 

furnizorul actual sau cu oricare alt furnizor de gaze naturale. 

Clienţii casnici pentru care furnizarea gazelor naturale se face în prezent la preţuri 

reglementate de ANRE trebuie să identifice oferta de furnizare care corespunde cel 

mai bine nevoilor lor şi să încheie, până la data de 30 iunie 2020, un contract de 

furnizare a gazelor naturale în regim concurențial. 

Noul contract de furnizare poate fi încheiat cu furnizorul actual sau cu oricare alt 

furnizor de gaze naturale, dintre cei licențiați de către ANRE, care activează pe 

piaţa cu amănuntul de gaze naturale, prin una dintre următoarele modalităţi: 

 acceptarea unei oferte publicate de către un furnizor, pe care clientul o 

consideră mai avantajoasă; 

 solicitarea, de la oricare furnizor, a unei oferte privind condiţiile comerciale 

şi preţul de furnizare, în vederea negocierii acestora, după caz; 

 selectarea furnizorului prin procedee specifice de licitaţie/achiziţie publică, 

dacă este cazul. 

Pentru efectuarea unei analize comparative a ofertelor-tip de furnizare a gazelor 

naturale existente pe piață, se poate accesa aplicația "Comparator oferte-tip de 

furnizare a gazelor naturale", disponibilă pe pagina de internet a ANRE, la 

adresa: http://www.anre.ro/ro/info-consumatori/comparator-oferte-tip-de-furnizare-

a-gn, sau prin descărcarea pe dispozitivele mobile a aplicației ”ANRE”, disponibilă 

în magazinele online de aplicații App Store și Google Play. 

După ce sunt adăugate criteriile de selecție, vor fi afișate oferte din partea mai 

multor furnizori din zona în care se află clientul. Prețul final de furnizare cuprinde 

prețul la producător, costul de transport și tariful de distribuție. De asemenea, 

există și un convertor MWh în KWh. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

https://www.anre.ro/ro/info-consumatori/comparator-oferte-tip-de-furnizare-a-gn
https://www.anre.ro/ro/info-consumatori/comparator-oferte-tip-de-furnizare-a-gn
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 Contribuabilii care nu au depus declarațiile fiscale vor fi notificați de 

ANAF. Ce opțiuni sunt pentru a evita declararea inactivității 

Fiscul va transmite notificări tuturor contribuabililor care nu au depus declarațiile 

fiscale și care nu au solicitat regim derogatoriu, astfel încât să fie evitată declararea 

stării de inactivitate a acestora, se arată într-un comunicat de presă al instituției. 

Foarte pe scurt: 

 ANAF va aplica procedurile pentru identificarea contribuabililor care 

îndeplinesc condiția pentru declararea inactivității fiscale 

 Celor inactiv li se anulează înregistrarea în scopuri de TVA 

 Pentru a evita acest lucru, contribuabilii trebuie să înregistreze mențiunea 

privind inactivitatea temporară în Registrul comerțului 

 Cei care care nu desfășoară activitate și nu beneficiază de regimul 

derogatoriu de declarare trebuie să depună declarația fiscală, înscriind zero 

la obligația fiscală 

Prin Ordinul președintelui Agenției Naționale de Administrare Fiscală nr. 

934/2020 s-a stabilit că, pentru declarațiile fiscale al căror termen legal de 

depunere s-a împlinit în perioada stării de urgență, notificările de nedepunere a 

declarațiilor fiscale se emit în termen de 30 de zile de la data încetării stării de 

urgență. 

 

ANAF menționează că, după expirarea termenului legal de depunere a declarațiilor 

fiscale, din data de 25 iunie 2020, organele fiscale aplică procedurile pentru 

identificarea contribuabililor care îndeplinesc condiția pentru declararea 

inactivității fiscale. 

• În aplicarea acestei proceduri, organele fiscale transmit notificări de nedepunere a 

declarațiilor fiscale. 

 

„De asemenea, după întocmirea listei contribuabililor care îndeplinesc condițiile 

pentru a fi declarați inactivi fiscal, organele fiscale emit și comunică și notificările 

privind privind îndeplinirea condițiilor privind declararea ca inactiv”, menționează 

sursa citată. 
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Potrivit reglementărilor în vigoare, contribuabilii au obligația depunerii 

declarațiilor fiscale, la termenele prevăzute de lege, iar această obligație se menține 

și dacă a fost efectuată plata obligației fiscale respective, precum și în cazul în care, 

în perioada de raportare nu rezultă sume de plată, dar există obligația declarativă 

prevăzută de lege. 

Ce trebuie făcut pentru a preveni declararea ca inactivi fiscal 

Pentru a preveni declararea ca inactivi fiscal, acei contribuabili care își suspendă 

activitatea și înregistrează mențiunea privind inactivitatea temporară în Registrul 

comerțului sau la entitatea care i-a autorizat, pot beneficia, la cerere, de regimul 

derogatoriu de declarare a impozitelor și taxelor. 

 

Cererea privind acordarea regimului derogatoriu de declarare se depune la organul 

fiscal competent. Contribuabilii cărora li se aprobă aplicarea regimului de declarare 

derogatoriu nu au obligația depunerii declarațiilor fiscale. 

 

Totodată, contribuabilii care nu desfășoară activitate și nu beneficiază de regimul 

derogatoriu de declarare, au obligația depunerii declarației fiscale, la termenele 

prevăzute de lege, înscriind zero la obligația fiscală, evitând, în acest fel, înscrierea 

în registrul contribuabililor inactivi. 

Celor inactivi li se anulează înregistrarea în scopuri de TVA 

Potrivit prevederilor art.92 alin.(1) lit.a) din Codul de procedură fiscală, 

contribuabilii/plătitorii care nu își îndeplinesc, pe parcursul unui semestru 

calendaristic, nicio obligație declarativă prevăzută de lege sunt declarați inactivi 

fiscal și le sunt aplicabile prevederile din Codul fiscal privind efectele inactivității 

fiscale. 

 

Unui contribuabil declarat inactiv i se anulează, potrivit legii, din oficiu, 

înregistrarea în scopuri de TVA, iar inactivitatea se înscrie în cazierul fiscal al 

contribuabilului și al reprezentanților legali ai acestuia. De asemenea, pentru a se 

reactiva, contribuabilul respectiv trebuie să-si îndeplinească toate obligațiile 

declarative prevăzute de lege și să nu înregistreze obligații fiscale restante. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Granturi de maximum 250.000 Euro pentru firme românești, în 2020 

Firme mici și mijlocii din România, din toate domeniile, vor putea primi granturi 

de până la 250.000 de euro fiecare, pentru a face investiții, a declarat, luni, 

ministrul Economiei, Virgil Popescu, în Parlament. 

„Mediul de afaceri a fost lovit, IMM-urile au fost lovite. De aceea avem un 

program de 1 miliard de euro pentru investiții  pentru aproape toate domeniile: 

 550 de milioane de euro vor fi granturi de până în 250 000 euro pentru 

investiții în aproape toate domeniile. 

 350 de milioane de euro vor fi orientate către turism, HoReCa, industria de 

evenimente și transport auto, cele mai lovite din industrie în această 

pandemie, granturi de capital. 

  100 de milioane  vor fi destinați companiilor mici cu unul sau doi acționari, 

care nu au salariați și care nu au  putut beneficia de nicio protecție”. 

Ministrul Fondurilor Europene, Marcel Boloș, a declarat, anterior, că miliardul de 

euro va proveni din fonduri europene, ca sprijin pentru firmele private, în contextul 

crizei coronavirus COVID-19. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Consiliul Concurenței: Firmele cu spații în centre comerciale să negocieze 

independent contractul 

Firmele care au spații închiriate în centrele comerciale sunt sfătuite să își negocieze 

independent condițiile contractuale cu proprietarii/administratorii centrelor. 

Precizările vin după ce mai multe companii au anunțat că nu își deschid 

magazinele din mall-uri din cauza chiriei, potrivit Mediafax. 

Coordonarea comportamentului pe piață sau a prețurilor poate fi sancţionată din 

perspectiva regulilor de concurenţă naţionale și europene, transmite Consiliul 

Concurenței. 

https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/fonduri-firme-romania-2020.htm
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Consiliul recomandă firmelor care au spații închiriate în centrele comerciale să-și 

negocieze independent condițiile contractuale cu proprietarii/administratorii 

centrelor. 

Firmele mici, care au fost afectate de criza generată de epidemia de coronavirus, 

pot apela la un mediator, la asociație sau la un alt terț pentru a le reprezenta 

interesele în relația cu proprietarii/ administratorii centrelor comerciale, dar trebuie 

să respecte regulile de concurență. 

„Companiile mici care au fost închise și care au înregistrat pierderi în această 

perioadă pot fi reprezentate de un intermediar, astfel încât concurenții să nu facă 

schimb de informații sensibile, cum sunt prețurile, politica comercială. În același 

timp, recomandăm firmelor să ne consulte cu privire la compatibilitatea 

inițiativelor lor cu legislația în domeniul concurenței”, a declarat Bogdan Chirițoiu, 

președintele Consiliului Concurenței. 

Precizările vin în contextul în care mai multe companii au anunțat că nu își vor 

redeschide magazinele din centrele comerciale care au continuat să solicite plata 

integrală a chiriei pentru ultimele luni, în condiţiile în care activitatea retailerilor a 

fost oprită. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 A fost desemnat constructorul pentru porțiunea de 17 km din Autostrada 

A0-noul inel de centură al Capitalei. Când vor fi gata lucrările 

Câştigătorul licitaţiei pentru proiectarea şi executarea sectorului de nord al Centurii 

Capitalei, în lungime de 17,5 kilometri, a fost desemnat luni de către Compania 

Naţională de Administrare a Infrastructurii Rutiere. Tronsonul are o durată de 

proiectare de 12 luni și 22 de luni perioadă de execuție. 

Potrivit unui comunicat al CNAIR, câştigătorul contractului este compania turcă 

NUROL INSAAT VE TICARET A.S., care a câştigat procedura cu preţul de 746 

de milioane de lei (aproximativ 155 de milioane de euro). 
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Este primul lot atribuit de pe A0 Nord, în condițiile în care pe zona de Sud (52 km) 

toate cele trei loturi sunt contractate și pregătite pentru execuție. Lotul 1 din A0 

Nord începe din apropierea intersecției cu A1 în zona satului Bâcu și continuă până 

la intersecția cu DN1 la nord de Otopeni. Inelul de autostrada A0 va avea, la final, 

aproximativ 100 de kilometri. 

Durata contractului este de 34 de luni, din care 12 luni perioada de proiectare şi 22 

de luni perioada de execuţie a lucrărilor. 

Perioada de garanţie a acestora este de 10 ani. 

Semnarea contractului de achiziţie publică va fi făcută după expirarea perioadei de 

depunere a eventualelor contestaţii şi după soluţionarea acestora, a mai anunţat 

CNAIR. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Gabriela Firea a depus plângere penală împotriva lui Nelu Tătaru: 'Abuz în 

serviciu și zădărnicirea combaterii bolilor' 

Gabriela Firea a declarat, luni seara, că a depus plângerea penală care îl vizează pe 

ministrul Sănătății, Nelu Tătaru, dar și DSP București. Asta, după ce ministrul a 

blocat proiectul de testare a populaţiei derulat pe Arena Naţională. 

”S-a depus plângere la Parchetul Judecătoriei Sectorului 2 împotriva ministrului 

Nelu Tătaru și a DSP București pentru abuz în serviciu și zădărnicirea combaterii 

bolilor. Ca și când noi am fi dorit să organizăm un laborator de analize permanent, 

nu doar ocazional. Am încercat să avem un dialog cu ei, am trimis adrese, pentru 

că aș fi vrut să primi un răspuns. Nu am primit nimic, zero.”, a spus Gabriela Firea 

la România TV. 

În cadrul programul de testare pentru anticorpi la coronavirus "Sunt imun la 

Covid?" ar fi trebuit testate 10.500 de persoane, însă doar 500 de bucureșteni au 

apucat să fie testați. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/transporturi/cnair-a-scos-la-licitatie-lucrarile-pentru-a0-noua-centura-a-capitalei-cea-existenta-e-neterminata-1257246
https://www.digi24.ro/stiri/economie/transporturi/cnair-a-scos-la-licitatie-lucrarile-pentru-a0-noua-centura-a-capitalei-cea-existenta-e-neterminata-1257246
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/gabriela-firea_47.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/nelu-tataru_3210.html
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 ULTIMA ORĂ: A fost numit un nou director la ROMATSA 

Administrația Română a Serviciilor de Trafic Aerian - ROMATSA schimbă 

conducerea. Noul director general este Valentin Cimpoieru. Acesta în înlocuieşte 

pe Bogdan Costaş, numit în funcţie pe 1 octomrbei 2019. 

Valentin Cimpoieru a mai condus Romatsa din ianuarie 2014, atunci când Aleodor 

Frâncu a demisionat din funcţia de director general al ROMATSA, după ce 

premierul Victor Ponta a reclamat deficienţe în gestionarea accidentului aviatic din 

Munţii Apuseni, până în iunie 2014, când a fost înlocuit cu generalul în rezervă 

Ion-Aurel Stanciu. 

Fostul director, Bogdan Costaş, l-a înlocuit în funcţie pe Mircea Boştină. Costaş, 

certificat pilot de elicopter, a ocupat în perioada 2011-2019 funcția de Director 

General al SC Aviația Utilitară București SA. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Tarom reia zborurile comerciale, catre mai multe tari din Europa 

Incepand din 15 iunie, compania nationala Tarom reia zborurile comerciale 

normale, catre trei tari din Europa. 

 

Tarom anunta ca va fi reluata operarea comerciala, fara restrictii, spre Austria, 

Germania si Grecia, urmand ca noi rute sa fie introduse saptamanal, in functie de 

evolutia pandemiei cu coronavirus si a deciziilor autoritatilor nationale, titreaza 

Stirile Pro TV. 

 

- Austria- Viena, date de calatorie: 19 iunie, 22 iunie, 26 iunie, 29 iunie; 

 

- Germania- Frankfurt, date de calatorie: 17 iunie, 19 iunie, 21 iunie, 24 iunie, 26 

iunie, 28 iunie; 

 

- Germania - Munchen, date de calatorie: 19 iunie, 22 iunie, 26 iunie, 29 iunie; 

 

- Grecia - Atena, date de calatorie: 15 iunie, 19 iunie, 22 iunie, 26 iunie, 29 iunie. 

https://ziare.com/tarom/
https://ziare.com/stiri/coronavirus/
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"Pentru intoarcerea in Romania din aceste tari nu va mai fi necesara izolarea sau 

carantina. Lista tarilor pentru care se va putea relua operarea comerciala va fi 

actualizata saptamanal de catre Institutul National de Sanatate Publica", mai 

preziceaza operatorul de stat. 

 

Totodata, Tarom a informat ca, in urma extinderii restrictiilor de calatorie impuse 

de autoritatile israeliene pȃna in data de 1 iulie, zborurile catre si dinspre Tel Aviv 

raman suspdendate. 

 

In urma unei sedinte care a avut loc sambata, Comitetul National pentru Situatii de 

Urgenta a aprobat lista cu statele din care cetatenii care sosesc in Romania nu vor 

mai fi obligati sa intre in izolare. 

 

Astfel, incepand cu 15 iunie, se reiau zborurile catre si dinspre urmatoarele 

tari: Austria, Bulgaria, Cehia, Cipru, Croatia, Elvetia, Germania, Grecia, Islanda, 

Letonia, Liechtenstein, Lituania, Malta, Norvegia, Slovacia, Slovenia si Ungaria. 

Lista cu tarile se publica de catre Institutul National de Sanatate Publica, pe site-ul 

www.insp.gov.ro. 

 

Zboruri speciale 

 

Tarom mai opereaza in zilele urmatoare si o serie de zboruri speciale, de repatriere, 

la solicitarea pasagerilor. 

 

Bucuresti - Paris - Bucuresti, date de calatorie: 18 iunie, 26 iunie; 

 

Bucuresti- Amsterdam - Bucuresti, date de calatorie 19 iunie, 21 iunie, 27 iunie; 

 

Bucuresti - Bruxelles - Bucuresti, date de calatorie: 19 iunie, 26 iunie; 

 

Bucuresti - Londra - Bucuresti, date de calatorie: 18 iunie, 25 iunie; 

 

Bucuresti - Madrid - Bucuresti, date de calatorie: 18 iunie, 24 iunie; 

 

Bucuresti - Barcelona - Bucuresti, date de calatorie: 18 iunie, 24 iunie. 

https://ziare.com/barcelona/
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Aceste zboruri sunt operate in conditii speciale, sub incidenta HG 394/18 mai 

2020, anexa 3, art. 4. si doar anumie categorii de pasageri pot calatori. 

 

"Pasagerii care vor fi acceptati la bordul aeronavelor trebuie sa se incadreaze in 

doua categorii. 

 

- Dinspre Europa spre Romania vor fi acceptati doar cetatenii romani care doresc 

repatrierea conform art. 4, alin. J. 

 

- Dinspre Romania spre Europa sunt necesare urmatoarele conditii: sa fie cetateni 

ai tarii de destinatie, sa fie lucratori sezonieri cu contract de munca conform art. 4, 

alin. I sau sa fie lucratori din sectorul transporturilor, prevazuti in anexa nr.3, la 

comunicarea privind implementarea culoarelor verzi (green lanes), in temeiul 

orientarilor privind masurile de gestionare a frontierelor, in vederea protejarii 

sanatatii si a asigurarii disponibilitatii marfurilor si serviciilor esentiale - C (2020 

1897/23.03.2020)", precizeaza Tarom. 

 

Care este situatia cu Marea Britanie 

 

Pentru zborul catre Londra, compania reaminteste ca, incepand cu data de 8 iunie, 

Marea Britanie a introdus carantina obligatorie pentru toti cei care vor intra pe 

teritoriul acesteia. 

 

De asemenea, cei care vor sa zboare ic capital britanica trebuie sa completeze 

urmatorul formular, conditie obligatorie pentru a intra in Marea Britanie: 

https://www.gov.uk/provide-journey-contact-details-before-travel-uk. 

 

"Zborurile speciale au un alt regim de operare decat cele comerciale si se supun 

legislatiei in vigoare. Cu aceste zboruri speciale pot calatori toti cei care 

indeplinesc conditiile specificate in HG 394 din 18 mai 2020. 

 

Pentru a verifica daca zborul dumneavoastra este special, va rugam sa va uitati la 

numarul acestuia, toate zborurile speciale au numarul dupa urmatorul format - 

RO7xxx.  

https://ziare.com/stiri/calatori/
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Cifra 7 urmata de 3 cifre indica faptul ca zborul respectiv este special. Numarul 

zborului il puteti vedea pe bilet, pe confirmarea rezervarii si pe cartea de 

imbarcare", mai informeaza compania. 

 

Biletele pot fi achizitionate de pe site-ul www.tarom.ro, prin aplicatia mobila si de 

la orice agentie Tarom. Check-in-ul se face gratuit, online sau la aeroport. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Numire controversată la vârful ICI, institutul care gestionează domeniile de 

internet .ro: Victor Vevera, reclamat pentru că și-ar fi plagiat teza de doctorat 

Secretariatul General al Guvernului PNL a numit în data de 22 mai un nou director 

general la Institutul Național de Cercetare în Informatică (ICI), institut care 

gestionează domeniile de internet .ro. Este vorba de Victor Vevera, fost director 

tehnic în acest Institut, reclamat anul trecut la CNATDCU pentru suspiciuni de 

plagiere a tezei de doctorat chiar de către instituția care i-a acordat titlul de doctor: 

Academia Națională de Informații „Mihai Viteazul” (ANIMV) din subordinea SRI. 

Vevera a lucrat și în serviciul de informații al Ministerului de Interne, fostul „Doi 

și-un sfert”. 

 

Informația pe scurt: 

 Secretariatul General al Guvernului a numit luna trecută, fără concurs, un 

nou director general la Institutul Național de Cercetare în Informatică (ICI), 

institut care gestionează domeniile de internet .ro. 

 Noul director general este Victor Vevera, care a fost anterior director tehnic 

în cadrul ICI. Acesta a lucrat în trecut și în serviciul de informații al 

Ministerului de Interne, fostul „Doi și-un sfert”. 

 Numirea este controversată deoarece, anul trecut, Victor Vevera a fost 

reclamat la CNATDCU-MEN pentru suspiciuni de plagiat a tezei de 

doctorat chiar de către instituția care i-a acordat titlul de doctor: Academia 

Națională de Informații „Mihai Viteazul” (ANIMV) din subordinea SRI. 

https://ziare.com/stiri/aeroport/
https://sgg.gov.ro/new/vevera-adrian-victor/
https://sgg.gov.ro/new/vevera-adrian-victor/
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 Ce spune legea despre condițiile pe care trebuie să le îndeplinească 

directorul general al unui institut national de cercetare. 

 ICI argumentează că decizia privind plagierea tezei de doctorat de către lui 

Victor Vevera se află pe rolul instanței. 

 

Victor Vevera a fost numit luna trecută, fără concurs, director general al ICI. 

Anterior acesta ocupa poziția de director tehnic. Numirea sa la conducerea ICI este 

controversată în condițiile în care Victor Vevera a fost reclamat anul trecut la 

CNATDCU-Ministerul Educației pentru suspiciuni de plagiere a tezei de 

doctorat chiar de către instituția care i-a acordat titlul de doctor: Academia 

Națională de Informații „Mihai Viteazul” (ANIMV) din subordinea SRI. 

 

"Cu referire la suspiciunea de plagiat privind teza de doctorat cu titlul 

'Intelligence-ul ;și documentarea deciziei politice. Motivația pentru comunicare și 

comunicare motivațională elaborată de domnul Adrian-Victor P. Vevera, sub 

coordonarea dlui prof. univ. dr. Cristian Troncotă 

 

Hotărăște 

 

1. Aprobarea raportului elaborat de Comisia de analiză la data de 21.01.2019 

raport care confirmă suspiciunile de plagiat. 

 

Comisia de analiză a evaluat teza de doctorat în raport cu sesizarea sus 

menționată concluzionând că există preluări integrale sau parțiale din textul 

sursă, fără citarea acesteia și fără menționarea autorului, fie în teză, fie în 

bibliografie, conform anexei raportului de analiză (..).", se arată în decizia 

Comisiei de Etică din cadrul Academiei Naționale de Informații „Mihai Viteazul” 

(ANIMV) din subordinea SRI. 

 Citește aici integral decizia de plagiat a Comisiei de etică a Academiei SRI. 

 

 

https://animv.ro/comisia-de-etica/
https://animv.ro/comisia-de-etica/
https://animv.ro/comisia-de-etica/
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-06-15-24067442-0-decizia-academia-sri.pdf
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În raportul de analiză a tezei sale de doctorat, membrii Comisiei de Analiză spun 

că au constatat următoarele: 

 

"1. Coeficientul de similitudine 1 (procent al documentelor analizate care au fost 

identificate în alte surse, excluzând fragmente găsite în Baza de Date cu Acte 

Legale) este de 56,7%; 

2. Coeficientul de similitudine 2 (Numărul de pocente al documentelor analizate 

găsite în alte surse, exceptând fragmentele găsite în Baza de Date a Actelor legale 

- numai fagmentele mai mari de 25 de cuvinte sunt luate în considerație) este 

de 45,5%. 

(...) 

Referitor la celelalte situații de similitudine, s-a constatat preluarea integrală sau 

parțială din textul sursă, fără citarea sursei și menționarea autorului a unui număr 

de 35.751 cuvinte (din totalul de 77.917 cuvinte al tezei) din sursele (..)". 

 Citește aici integral raportul de analiză a tezei de doctorat a lui Victor 

Vevera 

 

Potrivit HG 576/2016, privind aprobarea Metodologiei de concurs pentru ocuparea 

funcţiei de director general la institutele naţionale de cercetare-dezvoltare, pentru a 

deține funcția de director general în cadrul unui institut de cercetare, este nevoie să 

fii cel puțin cercetător grad II, care se obține prin doctorat. 

 

În aceeași lege, se menționează că directorul general al unui astfel de institut nu 

trebuie să fi fost sancționat pentru abateri de la normele de etică și bună conduită în 

activitatea de cercetare-dezvoltare. 

 

Acum doi ani, jurnalista Emilia Șercan scria în PressOne că și Florina Vevera, 

soția lui Victor Vevera, a fost reclamată pentru plagiat de Comisia de Etică a 

Academiei SRI. 

 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-06-15-24067447-0-raport-analiza-sri.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-06-15-24067447-0-raport-analiza-sri.pdf
https://legeaz.net/monitorul-oficial-655-2016/hg-576-2016-metodologie-concurs-ocupare-functie-director-instute-cercetare
https://pressone.ro/fiica-si-ginerele-lui-gabriel-oprea-reclamati-de-academia-sri-pentru-plagiat
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 "În perioada în care PDL s-a aflat la guvernare, Florina Vevera a fost 

consilier personal al Elenei Udrea, pe atunci ministru al Dezvoltării 

Regionale. Soțul ei, Adrian Victor Vevera, a fost ofițer în serviciul de 

informații al Ministerului de Interne, mai cunoscut sub denumirea de „Doi 

și-un sfert”. El a deținut mai multe funcții publice în aceeași perioadă: a fost 

pe rând consilier personal al premierului Emil Boc, consilier personal al 

ministrului Telecomunicațiilor Valerian Vreme, iar apoi a fost numit director 

general al Transelectrica, una dintre companiile-cheie ale sistemului 

energetic național.", scria Emilia Șercan în PressOne.ro. 

 

Atât Florina Vevera, cât și Victor Vevera l-au avut ca și conducător de doctorat pe 

profesorul Cristian Troncotă. 

 

În martie 2019, Consiliul Naţional de Atestare a Titlurilor, Diplomelor și 

Certificatelor Universitare (CNATDCU) a retras 16 titluri de doctor obținute la 

Academia SRI, printre care și pe cel al Florinei Vevera, soția lui Victor Vevera. 

 

De notat că și Valerian Vreme, fost ministru al Comunicațiilor, a ajuns să lucreze 

tot în ICI după ce nu a mai fost ministru. 

 ICI: Decizia privind plagierea tezei de doctorat de către Victor Vevera se 

află pe rolul instanței 

Contactat de HotNews.ro pentru un punct de vedere legat de acuzațiile de plagiat și 

numirea sa la vârful ICI, Victor Vevera a cerut să adresăm întrebări oficiale pe 

adresa de e-mail a Institutului de Cercetare pe care a fost numit să-l conducă. 

 

ICI a răspuns luni, 15 iunie, întrebărilor HotNews.ro confirmând numirea lui 

Vevera la conducerea instituției. 

 "Victor Vevera a fost numit la conducerea ICI București în data de 22 mai 

2020 de către entitatea coordonatoare pentru a asigura buna funcționare a 

activității instituției până la organizarea concursului. Comisia de Etică este o 

comisie internă a ANIMV care a precizat că există suspiciune de plagiat. La 

acest moment decizia se află pe rolul instanței", se arată în răspunsul ICI. 

https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-23038206-16-titluri-doctor-academia-nationala-informatii-mihai-viteazul-fost-retrase-cnadtcu.htm
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ICI, un institut care acordă salarii și prime mari fără rezultate notabile. Cazul 

Valeriu Zgonea 

HotNews.ro a scris în exclusivitate anul trecut că Valeriu Zgonea, fostul președinte 

al Camerei Deputaților, exclus din PSD în 2016 după ce i-a cerut demisia lui Liviu 

Dragnea, a ajuns să reprezinte Institutul național de cercetare în Informatică (ICI) 

la conferințe internaționale. 

 

Zgonea, de profesie inginer de căi ferate, a participat în perioada 15-19 octombrie 

2018, la Amsterdam, ca reprezentant al ICI, la conferința internațională organizată 

de RIPE NCC, organizație care administrează resursele de numerotație internet 

(adrese IP) pentru Europa, Orientul Mijlociu și Asia Centrală. 

 

Despre controversatul Institut Național de cercetare în Informatică (ICI), care 

trăiește din gestionarea domeniilor .ro, o resursă limitată a statului, HotNews.ro a 

scris în vara anului 2017 că acordă salarii și prime uriașe în lipsa unor performanțe 

notabile. 

Doina Banciu, director general in perioada 2009-2016 al ICI, a avut în luna 

decembrie 2015 venituri brute din salarii, plus bonus de performanță și prime în 

valoare de 47.678 (peste 10.700 de euro), potrivit unui document obținut de 

HotNews.ro cu salariile tuturor angajaților ICI. Veniturile încasate de Doina 

Banciu reprezentau 8,5% din profitul ICI pe 2015. 

 

Iesită la pensie, Doina Banciu a fost numita consilier onorific la Ministerul 

Comunicațiilor, condus atunci de Lucian Șova, 'pentru calitățile sale recunoscute, 

atât la nivel profesional, cât și academic'. Lucian Sova a fost coleg cu soțul Doinei 

Banciu în Ministerul Transporturilor, în mandatul lui Miron Mitrea. 

 

În decembrie 2017, HotNews.ro a scris că Doina Banciu a ajuns din nou în 

conducerea Institutului, fiind aleasă în funcția de președinte al Consiliului Științific 

și membru în Consiliul de Administrație al ICI, funcții pe care le ocupă și în 

prezent. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-22957505-valeriu-zgonea-fostul-presedinte-camerei-deputatilor-reprezinta-institutul-care-gestioneaza-domeniile-internet-conferinte-internationale.htm
http://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-21945781-exclusiv-salarii-prime-uriase-pentru-angajatii-institutului-care-traieste-din-gestionarea-domeniilor-lipsa-unor-performante-notabile-doina-banciu-fosta-sefa-ici-avut-venit-brut-10-700-euro-luna-decemb.htm
http://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-21945781-exclusiv-salarii-prime-uriase-pentru-angajatii-institutului-care-traieste-din-gestionarea-domeniilor-lipsa-unor-performante-notabile-doina-banciu-fosta-sefa-ici-avut-venit-brut-10-700-euro-luna-decemb.htm
http://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-21945781-exclusiv-salarii-prime-uriase-pentru-angajatii-institutului-care-traieste-din-gestionarea-domeniilor-lipsa-unor-performante-notabile-doina-banciu-fosta-sefa-ici-avut-venit-brut-10-700-euro-luna-decemb.htm
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 Mii de foști mineri din Valea Jiului au făcut cursuri de formare 

profesională, dar sunt șomeri, pentru că investitorii ocolesc zona 

Valea Jiului, una dintre cele mai bogate zone în resurse minerale, a sărăcit odată cu 

închiderea minelor. Mii de fost minieri au ajuns șomeri cu diplomă. Au urmat 

cursuri de formare profesională, care nu i-au ajutat să se angajeze pentru că Valea 

Jiului a fost și este ocolită de investitori. Acum, autoritățile au în analiză încă 14 

proiecte de reconversie profesională, cu bani europeni, în valoare de peste 5 

milioane de euro. Dar perspectivele de angajare sunt în continuare reduse. 

Valea Jiului a pierdut peste un sfert din populație după anul1990. Mii de oameni au 

plecat de aici pentru că nu au mai avut de lucru. Majoritatea minelor de cărbune s-

au închis. Iar în zona nu au apărut suficienți angajatori. 

În Valea Jiului s-au cheltuit sute de mii de euro pe cursuri de formare profesională 

care nu au folosit în mare parte la nimic. Marii investitori au ocolit zona din cauza 

imaginii proaste care s-a format în urma mineriadelor din anii '90. Așa, mulți dintre 

foștii mineri au devenit șomeri cu diplome. 

În Valea Jiului șomajul ține în continuare zona în stare de avarie. Între timp, 

autoritățile au în analiză 14 noi proiecte care vizează formarea profesionala, în 

valoare de peste 5 milioane de euro. 

În lipsa perspectivelor, mulți localnici cu diplomă au fost nevoiți să plece în alte 

regiuni din țară sau în străinătate. 

Ștefan a urmat un curs de calificare în domeniul energiilor regenerabile și acum 

lucrează într-un parc eolian din Suedia. 

Proiectul prin care minierii devin tehnicieni în domeniul energiilor regenerabile și 

a distribuției de electricitate este la început. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Comisia Europeană lansează platforma „Re-open EU”, care oferă date în 

timp real despre situația la frontieră, restricțiile de circulație și distanțare 

socială, dar și programul mijloacelor de transport din toate țările membre. 

Platforma ajută turiștii să-și planifice călătoriile în UE. 

Comisia Europeană a lansat o platformă web care oferă informații în timp real 

despre situația de la frontierele țărilor membre UE, despre programul mijloacelor 

de transport și disponibilitatea serviciilor de turism. Platforma „Re-open EU”, 

dedicată reluării călătoriilor în siguranță, furnizează și informații despre restricțiile 

de călătorie și măsurile de siguranță din țările membre, măsuri cum ar fi purtatul 

măștii sau distanțarea fizică, informează Reprezentanța Comisiei Europene în 

România. 

Site-ul are și o aplicație mobilă dedicată, și va fi disponibil în toate limbile oficiale 

ale UE. El funcționează pe baza unei hărți interactive a statelor membre. 

Comisarul european pentru Piața Internă, Thierry Breton, a declarat că „Site-ul va 

facilita accesul călătorilor la o serie de informații practice, care le vor permite să-

și facă încrezători planurile de vacanță și să se deplaseze în siguranță. «Re-open 

EU» se adresează în egală măsură proprietarilor de restaurante și de hoteluri 

mici, precum și localităților din întreaga Europă, permițându-le să se inspire din 

soluțiile inovatoare dezvoltate de alții. 

„Platforma face parte din pachetul Comisiei privind turismul și transporturile din 

13 mai 2020, lansat pentru a restabili încrederea călătorilor din UE și pentru a 

sprijini reluarea turismului european în condiții de siguranță și cu respectarea 

măsurilor de precauție sanitare necesare”, mai informează Reprezentanța. 

„Platforma mai conține informații despre sponsorizarea prin vouchere, care le 

permite consumatorilor să își demonstreze sprijinul față de hotelurile sau 

restaurantele preferate, cumpărând vouchere de cazare sau de masă după 

redeschiderea acestor unități, pentru a ajuta industria hotelieră din Europa în 

perioada inițială a ridicării restricțiilor și a redeschiderii granițelor. Sponsorizarea 

prin vouchere ajută întreprinderile să depășească blocajele de numerar, urmând ca 

serviciile să fie prestate ulterior. Suma plătită de client merge direct la prestatorul 

de servicii”, încheie Reprezentanța Comisiei Europene comunicatul de presă. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 UE acordă 38 milioane de euro pentru protejarea infrastructurii critice 

împotriva amenințărilor cibernetice 

Comisia Europeană a anunțat acordarea a 38 de milioane de euro prin intermediul 

programului de cercetare și inovare al UE, Orizont 2020, pentru mai multe proiecte 

inovatoare în domeniul protecției infrastructurii critice împotriva amenințărilor 

cibernetice și fizice. 

„În ultimii ani, am sprijinit acțiunile de cercetare și inovare în domeniul securității 

cibernetice care contribuie la o mai bună protecție a infrastructurilor-cheie și a 

persoanelor care trăiesc în orașele inteligente din Europa”, a declarat comisarul 

european pentru inovare, cercetare, cultură, educație și tineret, Mariya Gabriel. 

„Sunt încântată de faptul că, astăzi, suntem în măsură să oferim finanțare 

suplimentară semnificativă, prin intermediul programului Orizont 2020, pentru 

soluții în materie de securitate, de confidențialitate și de diminuare a 

amenințărilor”, a adăugat Gabriel. 

Thierry Breton, comisarul pentru piața internă, a adăugat: „Asigurarea rețelelor și a 

sistemelor informatice și sporirea rezilienței cibernetice sunt esențiale pentru 

conturarea viitorului digital al Europei”. 

„Întrucât ne confruntăm cu o gamă diversă de amenințări la adresa securității 

cibernetice, UE ia măsuri concrete de protecție a infrastructurilor critice, a orașelor 

și a cetățenilor. Mai multe investiții, atât la nivelul UE, cât și la nivel național, în 

tehnologii și soluții inovatoare în materie de securitate cibernetică sunt de o 

importanță capitală pentru întărirea rezistenței UE la atacurile cibernetice”, a spus 

Breton. 

În cadrul a trei proiecte (SAFETY4RAILS, 7SHIELD și ENSURESEC) se vor 

depune eforturi pentru a îmbunătăți prevenirea, detectarea, răspunsul și reducerea 

amenințărilor cibernetice și fizice la adresa rețelelor de metrou și de cale ferată, a 

infrastructurii spațiale terestre și a sateliților, precum și a comerțului electronic și a 

serviciilor de livrare. 

 

https://ec.europa.eu/romania/news/20200615_structura_impotriva_amenintari_cibernetice_ro?fbclid=IwAR2awPjK6aOgyAujkNRBMf7dCJ1cK_TX4cyLUE5oYi-yKEemoRN6mK-gM3A
https://ec.europa.eu/programmes/horizon2020/en
https://cordis.europa.eu/project/id/883532
https://cordis.europa.eu/project/id/883284
https://cordis.europa.eu/project/id/883242
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Alte două proiecte (IMPETUS și S4ALLCITIES) vizează sporirea rezistenței 

infrastructurilor și serviciilor orașelor și protejarea cetățenilor în cazul unor 

incidente de securitate în spațiile publice. Se preconizează că proiectele vor începe 

între iunie și octombrie 2020 și că vor dura doi ani. Sprijinul face parte din 

angajamentul UE de a construi o cultură solidă a securității cibernetice și de a 

consolida capacitățile de rezistență și de răspuns eficient la potențialele amenințări 

și atacuri cibernetice. 

(Sursa: Digi 24) 

 

https://cordis.europa.eu/project/id/763807
https://cordis.europa.eu/project/id/883522

